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Период Великой Отечественной войны стал рубежным и во многом переломным для станов-
ления вузов республики. Развиваясь под влиянием эвакуированных учреждений, они прошли
стремительный, яркий путь становления. В центральных приказах и указах 1942 года по под-
готовке и повышению квалификации кадров сообщалось, что условия военного времени тре-
бовали максимального улучшения работы всех звеньев советских организаций, в частности,
улучшения работы с кадрами, воспитания новых специалистов и создание новых резервов.

The period of the Great Patriotic War became a landmark for the establishment of institutes of higher
education in the republic. They developed under the pressure of evacuated establishments, but they
had a swift and bright way of foundation. In the central orders and decrees of 1942 on training and
professional advancing training it was written that conditions of wartime required maximal advance-
ment of work in all the sections of establishments, particularly, in training of cadres, educating new
specialists and creation of new reserves.


